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COMMISSIE OMGEVINGSKWALITEIT UTRECHT 
 
Verslag van de Commissie Omgevingskwaliteit, gehouden op dinsdag 11 juli 2023, in het 
Stadskantoor kamer V30. 
 
Aanwezig: J. Ector (voorzitter). M. Schenk, C. van de Venne, J. Crepon, N. Huitema, H. van 

Dijk, C. van Barneveld (secretaris) en R. Taapken (uitvoerend secretaris) 
 

Voor adviezen zie: Bijlage planlijsten 

 

Mededelingen en afspraken 

o De commissie wordt in kennis gesteld van de onderwerpen die in het plenaire deel van deze 

vergadering aan de orde komen. 

o De vergadering van 25 juli gaat door en die van 8 augustus komt te vervallen.  
 

Commissie Voltallig 

 

Fresch Projectontwikkeling  Overvliet 75 t/m 157 (STOCK)          CvB/22-44796 

Aanvraag omgevingsvergunning voor het bouwen van 4 bedrijfsverzamelgebouwen 

Aanvraag : Fresch Projectontwikkeling 

Ontwerp : onbekend 

Toelichting : Eldin Geldenhuys, Michael Thung 

(zie notulen 09/05 2023) 

 

De architect geeft een toelichting op het plan en de belangrijkste wijzigen t.a.v. het eerdere 

voorstel. Bouwblok 4 is wat gedraaid zodat deze parallel aan de HOV-baan ligt. Aan de oostzijde 

(tussenstraat) is een schanskorf toegevoegd om de drie gebouwen met elkaar te verbinden en 

zicht op de parkeerplaatsen voorkomen. De 3e verdieping is terugliggend en de architect bepleit 

dat de tweelaagse bebouwing fungeert als plintlaag en de 3e etage als bovenbouw. Variatie 

wordt aangebracht door de dakopbouwen in verschillende kleuren uit te voeren. De 

parkeerplaatsen worden voorzien van graskeien om het beeld te vergroenen.  

 

De commissie reageert als volgt: 

- Het beeldkwaliteitplan Strijkviertelpark is vastgesteld door de raad en vormt het 

toetsingskader voor de commissie. In het advies van 9 mei heeft de commissie 

aangegeven welke onderdelen van belang zijn. Het gaat om een bijzondere 

hoekoplossing én een representatieve zone aan de zijde van de HOV-baan, een 

geleding van plint (circa 4 meter hoog) en bovenbouw, variatie en relatie van de 

bebouwing met de overige nieuwbouw in dit gebied. 

- De commissie verwijst naar haar advies van 9 mei. Ze is van mening dat het deels 

gewijzigde voorstel geen antwoord biedt aan de gestelde vragen. De wijzigingen zijn 

minimaal en het plan voldoet opnieuw niet aan de criteria van het beeldkwaliteitplan. Het 

is de taak van de commissie daaraan te toetsen.  

- De commissie ziet mogelijkheden om de vereisten van het BKP en het basisontwerp 

dichter bij elkaar te brengen. Dit vraagt om een nadere studie van de materialen 

(duidelijk herkenbare plint van circa 4 meter hoog) en een duidelijk herkenbare 

bovenbouw in een ander materiaal (bouwdeel boven de 4 meter). Ook een andere 

raamtypologie in de bovenbouw helpt het verschil tussen plint en bovenbouw te 

benadrukken. 

- Gebouw 4 vraagt bijzondere aandacht. Op deze positie wordt volgens het BKP een 

accentgebouw verwacht. Dus geen reeks van 3 gelijke gebouwen, maar een duidelijk 
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herkenbaar entreegebouw. Dit vergt een studie naar de positie van de rooilijn, de 

hoogteopbouw, de gevelindeling en de materialisering. 

- De toepassing van schanskorven om de gebouwen te verbinden is niet vereist. Wel 

vereist is een zo groen mogelijke inrichting van de zone langs de HOV-baan (zie pg. 11 

BKP, principes buitenrand). Dit is de zijde die voor de omgeving belangrijk is en voor 

deze zone wordt een inrichtingsplan gevraagd. Zicht op blik moet te allen tijde worden 

voorkomen.  

- Afsluitend wordt aandacht gevraagd voor de MPG-duurzaamheid. De milieulast van deze 

betonnen gebouwen lijkt hoog. Ook dit aspect vergt nog aandacht. 

 

De commissie ziet wel degelijk mogelijkheden de gebouwen groener in te passen en de 

ontwerpen van de gebouwen met de vereisten van het BKP beter met elkaar in lijn te brengen.  

 

Broekbakema  Joseph Haydnlaan 2A      RT/OM-23-19769 

Aanvraag omgevingsoverleg voor het uitbreiden van kantoren  

Aanvraag : Protestantse Kerk in Nederland 

Ontwerp : Broekbakema 

Toelichting : Architect Ruud van Ginneken en Marius Voets (Broekbakema) 

Aanwezig : Jasper de Rijk – manager vastgoed en facilitaire zaken bij De Protestantse Kerk  

 

Architecten Voets en Van Ginneken presenteren de plannen voor een uitbreiding aan de 

noordgevel nabij de kapel van het voormalig militair hospitaal. De nieuwbouw komt op de eerste 

verdieping bovenop de later toegevoegde toegang die zich op de begane grond bevindt. Het doel 

van de ingreep is tweeledig; ten eerste om een centraal werkcafé voor de Protestantse Kerk op 

de eerste verdieping te creëren, en ten tweede om de entree voornamer en beter vindbaar te 

maken. Er worden de commissie drie varianten op schetsniveau voorgelegd. In de eerste variant 

blijft de uitbreiding op de begane grond behouden en krijgt deze een glazen optopping over bijna 

de gehele breedte. De tweede optie is gelijk aan de eerste op de verdieping, maar de glazen pui 

wordt doorgetrokken tot het maaiveld. De gevel van de metselwerk uitbreiding wordt tussen de 

uitstekende volumes aan de zijkanten hiervoor verwijderd. In de derde variant wordt het 

tweelaagse glazen volume tussen de gemetselde uitstekende volumes geplaatst. Deze optie 

heeft de voorkeur van de architect. 

 

Reactie van de commissie 

De commissie heeft veel waardering voor de zorgvuldige analyse en ondersteunt de architect in 

zijn voorkeur voor optie 3. Door het glazen volume tussen de gemetselde hoekvolumes te 

plaatsen blijft deze als het ware los van de oudbouw en respecteert de opzet ervan. Wel wordt 

opgemerkt dat het volume er echt tussen dient te komen en dus niet op de hoekvolumes dient te 

steunen. De daken van deze hoekvolumes kunnen eventueel als balkon gebruikt worden. De 

commissie kijkt met belangstelling uit naar de vervolgstappen. Hiervoor kan een architectonische 

analyse van het gebouw als uitgangspunt genomen worden, waarbij de bestaande materialen en 

details in beeld gebracht worden. In de huidige schets en in de getoonde referentiebeelden 

contrasteert de nieuwe gevel sterk met de oudbouw. De oudbouw verschuift hierdoor wat naar de 

achtergrond en de commissie vraagt te architect om te onderzoeken of de nieuwbouw en 

oudbouw meer bij elkaar kunnen horen, zodat zich een ensemble vormt. Dit neemt niet weg dat 

een moderne vormgeving mogelijk is, maar wel zorgvuldig afgestemd op de bestaande gevel. 

 

Duurzaamheid 

De commissie is verheugd om te horen dat het thema duurzaamheid zowel bij de kerk als bij de 

architect hoog in het vaandel staat. Zij geeft nog mee dat de grote glasvlakken wel een grote 
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uitdaging zullen vormen qua warmte en raadt aan om zoveel mogelijk gebruik te maken van 

natuurlijke trek en ventilatie.  

 

Inbo   Van Heukelomlaan      RT/VON-23-22784   
Vooroverleg voor de sloop/nieuwbouw van 4 woningblokken (190 huurwoningen) en inrichting 
van de buitenruimte 
Aanvraag : Wooncorporatie Woonin 
Ontwerp : Inbo 
Toelichting : Architect Louise de Hullu (INBO), Janneke van Bergen OKRA 
Aanwezig  : Dirk Wijkstra, Carline van Wijk (Woonin) 

 

De bestaande bebouwing aan de Van Heukelomlaan zal worden gesloopt en hiervoor in de 

plaats komen 4 nieuwe woningbouwblokken van 5 tot 6 lagen. Architect De Hullu geeft aan dat 

het nieuwe plangebied beter doorwaadbaar zal worden dan de bestaande invulling en dat 

hekwerken zoveel mogelijk achterwege blijven. Qua architectuur is gekozen om aansluiting te 

zoeken bij de bestaande blokken aan de Burgemeester Norbruislaan, maar deze niet te kopiëren. 

De architectuur kenmerkt zich door een horizontale belijning die terugkomt in o.a. de dakranden 

en de balkons, af en toe onderbroken door een verticaal accent, met de toepassing van erkers 

voor verdere plastiek. In de plint komen woningen, ontmoetingsruimtes, fietsenstallingen en 

technische ruimtes. Bij de laatste twee ruimtes wordt de gevel zoveel mogelijk open gehouden. 

Architect De Hullu geeft aan dat de materialen die vrijkomen waar mogelijk worden gespaard 

voor hergebruik en dat er bio-based materialen toegepast worden. Het gestelde MPG-doel is 0,7 

in plaats van het verplichte minimum van 0,8. 

Landschapsarchitect Van Bergen informeert de commissie dat het parklandschap waar mogelijk 

via de zijstraten tot de achterzijde doorgetrokken, zodat het gevoel van wonen in het park wordt 

versterkt. Hierbij wordt de vegetatie en de glooiingen in het Vechtse oeverlandschap 

aangehouden. De ronde vormen worden hierbij doorgezet. 

 

Reactie van de commissie 

Landschap en stedenbouw 

Complimenten van de leden voor het zorgvuldig in de omgeving ingepaste plan. Het beter 

doorwaadbaar maken van de omgeving zal de buurt zeker ten goede komen en wordt 

toegejuicht. Het hekwerk om de tuin van de collectieve ruimte past dan ook niet goed in dit 

idioom en men wordt verzocht deze achterwege te laten. Her en der is de padendichtheid in de 

relatief kleine ruimten nog wat te hoog en de commissie is van mening dat de hoeveelheid 

gereduceerd kan worden. Verder dient de brandweertoegang in een vroeg stadium bekeken te 

worden, aangezien deze de potentie in zich heeft om veel van het groen weg te snoepen.  

 

Architectuur 

De commissie heeft veel waardering voor de hoge ambities voor dit sociale woningbouwproject 

en het fraaie ontwerp. De ruime doorzonwoningen zullen veel woongenot bieden, evenals de 

leef-galerij. Het advies van de commissie is dit niveau vast te houden in de verdere uitwerking en 

te kiezen voor ambachtelijke materialen en detaillering. Er gebeurt nu op detailniveau erg veel en 

een kleine reductie in de hoeveelheid hiervan zou het plan te goede kunnen komen.  

Roodkleurig metselwerk komt in de omgeving meer voor dan gelig metselwerk en een betere 

afstemming hiermee zou de integratie van het project in de wijk nog beter kunnen verankeren. 

De commissie verwacht meegenomen te worden in de uiteindelijke materiaalkeuze. 

De plintinvulling van blok 2 baart wel zorgen. 5 van de 9 eenheden is hier met een technische 

ruimte of fietsenstalling ingevuld en het risico bestaat dat het gebouw zich hier van haar 

omgeving afkeert. 
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De commissie merkt op dat het toevoegen van een balkon aan weerszijde van de erkers aan de 

parkzijde het gevelaanzicht ten goede zou komen. Het huidige voorstel oogt enigszins ‘onaf’ c.q. 

hinkt op twee gedachten en vraagt om een heroverweging. Er zijn meerdere ontwerpoplossingen 

denkbaar. 

 

Duurzaamheid 

Er is veel lof voor de ambities. Deze ziet de commissie graag concreter onderbouwd in een 

volgende fase. 

  

 
Overige bouwplannen  

De adviezen, genoemd in de planlijst d.d. 17/07/2023, zijn met een preadvies van de secretaris 

tot stand gekomen. De preadvisering is mede verricht op basis van de aan de verschillende 

beleidsniveaus verbonden criteria, zoals vastgelegd in de welstandsnota. Op deze manier wordt 

invulling gegeven aan de zogenaamde ‘kan-bepaling’. Daarnaast wordt het plan getoetst in 

relatie tot de monumentale waarde. Met de vaststelling van dit verslag zijn de pre-adviezen 

geaccordeerd. 

 
 
Rondvraag en sluiting  

 
 

De volgende commissievergadering vindt plaats op 25 juli 2023 
 
 

Aldus vastgesteld 17 juli 2023 
 
 
De voorzitter,     De secretaris,  

 

                               
 
 

J. Ector  C. van Barneveld 
 
 


